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Fascinaţia prieteniei
 Prietenia nu este uşoară, dar este frumoasă!
 Un prieten adevărat este dispus să-şi dea viaţa pentru tine.
 Dacă cineva te urăşte poate este pentru că ar fi  dorit să-ţi fi e prieten.
 Un zâmbet de-al tău aduce bucurie chiar şi unuia care nu te iubeşte.
 În orice noapte cineva se gândeşte la tine. Tu eşti totul pentru cineva.
 Eşti într-un fel special şi unic.
 Cineva pe care încă nu-l cunoşti, te iubeşte.
 Un prieten adevărat te ajută să scoţi lucruri pozitive chiar şi din cele mai 
mari greşeli pe care le-ai făcut.
 Când vezi totul în negru, gândeşte-te că este cineva care vrea, totuşi, să 
te ajute.  Ţine minte laudele primite. Dă uitării criticile nedrepte.
 Aminteşte-ţi, când cineva îţi dă o lămâie, poate e pentru că 
are nevoie de zahăr.
 Prietenii adevăraţi sunt ca stelele: nu îi vezi tot timpul, dar sunt mereu.
 Aş prefera să am ca prieten un trandafi r, decât o grădină de fl ori care nu 
mă iubeşte. Fericirea te face să fi i drăguţ, te arată puternic. 
 Necazurile îţi arată că eşti om, prietenii te fac să fi i superior.
 Succesul te poate ridica, dar doar un adevărat prieten te îndeamnă să 
mergi mai departe.
 Dacă vrei să ai prieteni, încearcă să fi i tu unul pentru alţii.

Rugăciune 
 Preaiubite Doamne, ca răspuns la chemarea Ta de a “înainta în larg”, să 
ne avântăm din apele mici în profunzimile iubirii Tale nemărginite.
 Ajută-ne să desfacem legăturile care ne ţin în apele mici ale unei existenţe 
fără sens. Aşa cum bărcile discipolilor au fost umplute din belşug cu peşte atunci 
când au ascultat porunca Ta, ne rugăm şi noi, umple vieţile noastre din belşug cu 
puterea, pacea şi bucuria Ta, atunci când renunţăm la a ţine picioarele pe fundul 
apei şi ne aruncăm cu credinţă în braţele Tale iubitoare. Amin.
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(...) “Înaintaţi în larg.” 

“Înaintaţi în larg.” Aceste cuvinte sunt simbolice pentru felul în care trăim 
noi. Prea mulţi dintre noi plutim la suprafaţa vieţii, ne agăţăm de mal. Dacă do-
rim cu adevărat să trăim, trebuie să ne avântăm în larg, şi punându-ne credinţa în 
Domnul Isus, să aruncăm plasele noastre. 

“Înaintaţi în larg.” Aceste cuvinte exprimă atât de bine ceea ce este în 
mintea şi inima lui Isus. El i-a invitat întotdeauna pe oameni în ape adânci, înţe-
legând că nu merită să mergi pe lângă bancurile de nisip. 

“Înaintaţi în larg.” Adevărul nu se afl ă întotdeauna la suprafaţă. Suprafaţa 
este ceea ce se afl ă deasupra, ceea ce vedem prima dată. Pentru a ajunge să cunoaş-
tem cu adevărat persoanele şi lucrurile trebuie să pătrundem dincolo de suprafaţă. 
Adevărul este în profunzime. De aceea primele impresii despre oameni sunt adesea 
atât de greşite, atât de superfi ciale. Atunci când pătrundem într-un nivel mai adânc 
al caracterului unei persoane ajungem să cunoaştem adevărul despre ea. 

“Înaintaţi în larg.” Împărăţia lui Dumnezeu este iubire şi bucurie şi pace. 
Însă Împărăţia lui Dumnezeu nu poate fi  atinsă dacă trăim la suprafaţă. Dum-
nezeu se afl ă în profunzime. Paul Tillich L-a numit “profunzimea inepuizabi-
lă şi adâncul tuturor fi inţelor”. Pentru a ajunge la El trebuie să trecem dincolo 
de suprafaţă. Trebuie să pătrundem realităţile profunde din noi înşine, ale lumii 
noastre, şi ale lui Dumnezeu. Trebuie să ne punem întrebări profunde: Care este 
sensul vieţii mele? De unde vin eu? Încotro mă îndrept? 

Îmi amintesc că proprietarul unei bărci cu pânze spunea: “Între multele lu-
cruri pe care le-am învăţat din navigatul cu barca, unul dintre cele mai importante 
este aventura de a ieşi din port pentru a ajunge în larg, acolo unde vântul şi valurile 
aşteaptă barca. Nu poţi naviga dacă stai lângă mal sau dacă rămâi ancorat. Trebuie 
să părăseşti apele mici ca să ajungi acolo unde sunt vântul şi valurile. Acolo mis-
terioasa putere numită vânt poate mişca barca şi acolo încep emoţiile navigării”. 

Nu este la fel şi cu credinţa noastră? Atâta vreme cât stăm pe lângă mal, 
asigurându-ne că putem atinge fundul apei, nu vom putea cunoaşte emoţiile îno-
tului, emoţia de a ne lăsa pe apă pentru ca ea să ne ţină la suprafaţă. Cunoscutul 
fi lozof danez Kierkegaard a folosit imaginea înotătorului care preferă să atingă 
fundul apei cu piciorul decât să se încredinţeze apei. El nu este cu adevărat un 
înotător decât atunci când se avântă în larg, abandonând susţinerea oferită de 
fundul apei pentru susţinerea oferită de apă. Credinţa este ca şi când ai pluti pe “o 
apă adâncă de 70.000 de stânjeni”, bizuindu-te doar pe puterea mării de a te ţine 
la suprafaţă. Cu alte cuvinte, fi e avem încredere în apă, fi e ne bazăm pe piciorul 
nostru sprijinit pe fundul apei. Creştinul este acela chemat să părăsească apele 
mici ale încrederii în sine şi să înainteze în largul unei totale abandonări a vieţii 
sale în Cristos ca Domn şi Învăţător.


